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1. Året, der gik 
 
Vi har generelt et godt fodboldmiljø her i FC Lejre. Den daglige drift er i løbet af de senere 
år blevet spredt ud på flere frivillige – men driften er stadig afhængig af relativt få – og 
vigtigt at bemærke – frivillige hænder. Derfor er det vigtigt, at trænerne og forældrene 
hjælper hinanden, så den opbyggede viden omkring FC Lejre kan blive givet videre til de 
nye årgange. Det er derfor vigtigt, at der kommer flere frivillige fra de yngste årgange, 
således at der kommer et glidende generationsskifte. 

I mange år bestod vores økonomiske fundament hovedsagligt af tre solide ”ben” nemlig 
kontingent, RF og Parken. Vi har i mange år talt om at det bør styrkes og at vi har fået et 
nyt sponsor ”ben” takket være vores nye sponsorudvalg. Disse ben har betydet, at for 3. år 
i træk, er vi kommet ud af året med overskud. Der er god balance mellem indtægter og 
udgifter, og der er stadigvæk fokus på en stram udgiftsstyring. 
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2. FC Lejre Ungdomsafdelingen 

2016 var et godt år for fodbolden i Lejre og Osted. Der er dog et faldende medlemstal 
blandt de yngste fodboldspillere, hvilket primært skyldes små årgange. Derfor er fokus på 
tiltrækning og fastholdelse af fodboldspillere, hvilket nødvendiggør et samarbejde på tværs 
af årgangene og et fokus på sociale aktiviteter. 

En af målsætningerne i FC Lejre om at få flere yngre fodboldspillere fra Lejre og Osted på 1. 
Seniorholdet lykkedes for alvor i 2016. Vi har et ungt hold, der har formået at blande sig i 
toppen af Sjællandsserien.  

Vi har i bestyrelsen også arbejdet henimod et generationsskifte med fokus på at få aktiveret 
flere frivillige fra de yngste årgange til bestyrelsen og til ungdomsudvalg. Det er skete 
delvist sidste år og processen fortsætter i år. 

Tidligere var vi presset på økonomien, hvor vi ved sæsonstart var fuldstændig afhængig 
indtægterne fra det kommende års aktiviteter herunder Roskilde Festivalen. Nu har vi fået 
rettet det op, så der nu er økonomisk råderum til at planlægge aktiviteter. Foruden Roskilde 
Festivalen er det især arbejdet med sponsorkonceptet, der nu bærer frugt. Der er således 
god balance mellem indtægter og udgifter, og der er stadigvæk fokus på en stram 
udgiftsstyring. 

 
Som nævnt er det vigtigt, at vi foruden fodbolden også fokuserer på de sociale aspekter for 
vores børn og unge omkring fodbolden. I den forbindelse vil jeg nævne, hvilke aktiviteter vi 
er involveret i. 

§ Opstartsarrangementer i marts, hvor ny årgang startes op.  
o I foråret startede der en ny årgang op – årgang 2012, hvor der indtil videre 

er registreret en god håndfuld spillere. Vi håber naturligvis, at der er flere i 
den årgang i Lejre-Osted og omegn, der har lyst til at begynde at spille 
fodbold. 

§ Hjemmekampedage i både Lejre og Osted. 
o I år blev der afholdt hjemmekampedage i april i Lejre og i august var det i 

Osted. Arrangementer som disse er med til at skabe mere klubliv i FC Lejre, 
og vi håber for endnu mere opbakning fra de enkelte årgange til kommende 
hjemmekampedage. 

§ Gistrup-turen i Kr. Himmelfarts-ferien den 4. til 8. maj. Deltagelse i LKB-Cup. 
o Det er en fodbold-tur, men spørger man børnene, så er det lige så meget alt 

det andet, der er sjovt på sådan en tur. Igen i 2016 var delegationen fra Lejre 
langt over 100 personer.  

§ Udlandsture for de store årgange til Holland.  
o U15 holdene var i 2016 i Holland og her i 2017 tager de sammen med U14 til 

Prag. 
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§ Fodboldskolen.  

o I august afholdt FC Lejre igen DBU-fodboldskole med deltagelse af omkring 
100 unge fodboldspillere i aldersgruppen 8 til 14 år. Og igen til august 
forventer vi deltagelse af lige så mange. Fodboldskolen bliver her i 2017 
afholdt i uge 31, der er den sidste uge af skolernes sommerferie. Tak til Pierre 
for at arrangere fodboldskolen. 

§ Futsall-skole.  
o I december blev der afholdt et 2-dages futsall-kursus. Flere og flere 

fodboldstævner udbydes nu som Futsal. 
 
Alle ovenstående arrangementer kan kun ske, fordi vi har en stor forældreopbakning 
ligesom f.eks. turen til Gistrup ikke kunne lade sig gøre uden støtten og samarbejdet med 
LIF’s Støtteforening. Så en stor tak til dem. I løbet af 2016 er der mange forældre, der har 
hjulpet Støtteforeningen til deres arrangementer, dvs. til Livsstilsmesse, Cykelløb og 
Slotskoncerten. Og vi har også haft vores fodboldspillere ude og sælge lodder til LIF’s 
julelotteri. Så samarbejdet med LIF’s Støtteforening er rigtigt god. 

 

2017: Struktur i FC Lejre for træningen og samarbejdet holdene imellem 

Fodboldårgangene i FC Lejre er desværre ret smalle. Det er ikke noget problem, når der 
spilles 3- og 5 mands fodbold. Udfordringen kommer især, når børnene skal til at spille 11-
mands fodbold. Dér oplever vi gang på gang, at det for den enkelte årgang er svært at 
tilbyde 11-mands fodbold for alle i årgangen.  

Derfor indførte vi for to år siden det frivillige princip om, at der skal ske et samarbejde 
årgangen imellem.  

Det går kort fortalt ud på, at to årgange skal træne på samme tidspunkt (og samme sted; 
Osted eller Lejre).  

I forhold til de tidligere år strammer igen fra klubbens side kravene til samarbejdet! Det er 
ikke længere frivilligt. Der SKAL ske et samarbejde. Efter sommerferien indfører vi således, 
at årgangene kommer til at hedde U17, U15 og U13 … dvs. vi har ikke længere U16, U14 og 
U12. Vi går med andre ord tilbage til at lave årgangsopdelingen som i ”gamle” dage”. Det er 
en enig bestyrelse, der har vedtaget dette princip.  

Formålet med denne organisering er: 

§ At skabe et bedre træningsmiljø og klubliv i FC Lejre 
§ At sikre, at der tilbydes fodbold til ALLE, der er interesserede heri 
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Mht opstartsarrangementer (i år for årgang 2013), så gælder princippet fra de forrige år: De 
2 yngste årgange i klubben skal stå for intro'en til den nye årgang. Det er trænere og 
forældre i de to yngste årgange, der skal give de nye medlemmer (og forældre hertil) en 
god introduktion til FC Lejre.  

Dvs. her til april vil det være trænere og forældre til spillere i årgang 2011 og 2012, der får 
ansvaret for årgang 2013. 

Hele foråret skal årgangene 2013, 2012 og 2011 træne samtidig (og samme sted, 
naturligvis). 

Ikke-forældretrænere 

Vi fortsætter princippet om, at vi som hovedregel vil forsøge at tilknytte ikke-
forældretrænere, der har ansvaret for en årgang, når årgangen bliver til en U13 eller U14-
årgang. Det er dog ofte ganske svært at finde trænere.  

 

Trænerassistenter 

I bestræbelserne på at få flere af de unge fodboldspillere til at søge trænervejen har vi 
igangsat et projekt med uddannelse af trænerassistenter. Dette projekt startede efter 
sommerferien i august, hvor der var to håndfulde engagerede drenge og piger, der startede 
på et DBU-inspirationskursus her i Lejre. Frugten af indsatsen er, at der er ca. to håndfulde 
unge trænere, der er tilknyttet de yngre årgange som assistenttrænere 
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3. FC Lejre Senior  
 

Herresenior 

2016	var	igen	et	begivenhedsrigt	år	på	senior	siden	og	nogle	nye	men	bekendte	ansigter	blev	
introduceret	i	seniorafdelingen.	Der	skal	først	og	fremmest	lyde	en	kæmpe	tak	til	vores	trænere	Sten	
Ipsen,	Jesper	Frandsen,	Brian	Hansen,	Mark	Nymann,	Steffen	Jensen	og	vores	nye	opfindelse	en	
kvindelig	sportschef	som	der	vist	ikke	er	så	mange	af	i	de	danske	fodboldklubber	Lone	Ipsen.	Derudover	
er	der	en	række	andre	frivillige	personer	som	har	hjulpet	gennem	sæsonen	med	afmærkning	af	
baneområde,	stadion	speakning	og	salg	af	øl	og	vand.	Der	skal	lyde	en	kæmpe	tak	for	hjælpen	til	alle	jer	
frivillige	der	gør	en	ekstra	indsats	for	vores	klub.		

Året	startede	med	en	kæmpe	indsats	fra	vores	sportschef	for	at	skaffe	et	slagkraftigt	hold	til	den	
afgørende	forårssæson	i	sjællandserien	og	for	at	puste	nyt	liv	i	vores	2	hold.	Vi	ville	stadig	satse	på	de	
unge	i	klubben	og	dem	der	havde	været	stammen	de	seneste	sæsoner,	men	det	er	bestemt	ikke	en	nem	
sag	at	fastholde	vores	egne	spillere	når	de	flytter	til	større	byer	som	Roskilde	og	København	og	mange	
andre	aktiviteter	frister.		

I	starten	af	februar	kunne	vi	starte	op	med	den	obligatoriske	suppe	og	en	plan	var	lagt	for	vores	2	hold	i	
sjællandsserien	og	i	serie	5.	

I	starten	af	april	kunne	vi	så	tage	hul	på	de	første	kampe	for	de	2	hold	og	det	skulle	vise	sig	at	det	på	
resultatsiden	skulle	blive	nogle	hårde	måneder	vi	gik	i	møde.	En	stor	event	mellem	senior	og	ungdom	
fandt	også	sted	her	i	starten	af	april	hvor	70	unge	spillere	blev	trænet	af	1	holdet	på	opvisningsbanen	i	
Lejre	og	bagefter	stod	den	på	hjemmegrillet	burgere	og	sodavand.	En	kæmpe	succes	og	en	fantastisk	syn	
med	så	mange	glade	spillere	på	en	solskindag	i	april.		

Efter	et	hårdt	forår	med	en	række	nederlag	i	de	sidste	kampe	kunne	nedrykningen	ikke	undgås	for	vores	
1	hold	og	2	holdet	sluttede	også	i	den	tunge	ende,	men	humøret	og	engagementet	faldt	aldrig,	hvilket	jo	
når	alt	kommer	til	alt	det	vigtigste.		

Guderne	må	have	hørt	vores	bønner	for	et	lille	sommermirakel	skete	i	juli	måned	da	en	unavngiven	klub	
i	2	division	gik	konkurs	så	vi	alligevel	ikke	rykkede	ned	i	serie	1,	men	kunne	fortsætte	i	sjællandsserien	i	
den	nye	sæson.	En	stor	lettelse	for	spillere,	trænere	og	klubben.	

Vi	kunne	derfor	starte	op	med	fornyet	energi	i	slutningen	af	juli	med	et	fælles	arrangement	for	1	og	2	
hold	i	Lejre	hallen	og	med	den	samme	stab	af	frivillig,	trænere	og	sportschef.	

I	løbet	af	efteråret	kunne	vi	for	første	gang	i	FC	Lejres	historie	byde	velkomne	til	3	brødre	par	på	vores	Sj	
serie	hold:	de	lokale	brødrepar	Noe,	Nielsen	og	Bager	samt	en	hjemvent	søn	fra	efterskolen	Møller.	En	
fantastisk	dag	for	vores	nye	koncept	om	at	satse	på	egne	spillere	og	dem	der	har	holdt	fast	i	klubben	
gennem	en	årerække.		
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Super	efterårssæson	hvor	vi	pt	ligge	på	en	5	plads	i	rækken	og	de	mange	uafgjorte	fra	forrige	sæson	er	
byttet	ud	med	sejre	og	en	fantastisk	fejt	fra	vores	2	hold	som	dog	sluttede	i	bunden	af	rækken.	

I	november	og	december	var	der	en	velfortjent	vinterferie	for	spillere,	trænere	og	sportschef.	Selvom	
tankerne	så	småt	allerede	gik	på	træning	og	motivation	af	spillere	til	opstarten	i	januar	2017.	

Der	har	aldrig	været	så	godt	styr	på	Seniorafdelingen	som	i	2016	hvilket	hovedsageligt	skyldes	vores	
utrættelige	sportschef	Lone	Ipsen	som	har	taget	sig	af	alt	praktisk	udenfor	træningerne	med	flere	
socialevents	som	fællesspisning	hver	måned,	opstartsfester	og	afslutningsfester	for	alle	spillere	og	
meget	meget	mere.	Der	skal	i	den	forbindelse	også	lyde	en	stor	tak	til	Pierres	catering	fordi	han	vælger	
at	støtte	klubben	ved	disse	arrangementer.		

Til	sidst	skal	vi	naturligvis	takke	vores	2	nye	sponsorer	for	seniorholdene	Elindco	og	Dansebar.	det	er	
super	fedt	I	støtter	op	omkring	klubben	og	i	særdelshed	vores	seniorafdeling.		

Jeg	ser	frem	til	en	spændende	2017	på	gensyn	ude	på	banerne.	

Sportslig	Hilsen	

Anders			
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Asylligaen 
 

FC Lejre gav bolden op i Asyl Ligaen og vant turnering. 

Der har været lidt mediemæssig opmærksomhed på det seneste. Safa (vores arabisk talende kollega) har lavet 
en "Asyl Liga" side på Facebook. www.facebook.com/asylliga/ hvor man kan læse mere om dette enestående 
projekt og den positive opbakning som der mange steder 

BT og Berlingske har begge bragt artikler om Asyl Ligaen. 
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4. FC Lejre Old Boys  
Oldboys træner om mandagen og om lørdagen. Om mandagene er der ca. 20-25 spillere til 
træning på kunstgræsbanen i Lejre og ca. 20 om lørdagen.   
 
Bestyrelsen har et ønske om, at oldboysafdelingen bliver mere integreret i klubben. Der 
foregår mange sociale aktiviteter hos dem.  
 

5. Øvrige aktiviteter 
 
Roskilde Festival 
Det var 33. gang FC Lejre (Osted IF Fodbold) var på Roskilde Festival. Der var udsolgt og 
festivalen blev en succes. Fantastisk flot arbejde topledelsen gør for FC Lejre. Men uden alle 
de frivillige hjælpere kunne det ikke lykkedes, stor tak til alle jer. Vi deltager igen, og 
glæder os, til RF 2017. 
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Sponsorudvalget 
2016	var	et	fantastisk	sponsor	år	for	FC	Lejre	og	den	store	opbakning	varmer	i	en	tid	hvor	det	bliver	svær	
og	svære	at	finde	støtte	og	frivillige	i	de	lokale	foreninger.	Succesen	skyldes	nogle	ukuelige	frivillige	som	
vil	gøre	en	ekstra	indsats	for	vores	fodboldklub	og	ideen	om	at	skabe	mere	FRIRUM,	FÆLLESSKAB	og	
FODBOLD.	Der	skal	derfor	lyden	en	kæmpe	tak	til	Anette	Høgh	Sonnichsen,	Anders	Gram,	Lars	
Bengtsen	og	Morten	Endahl.		
	
Vi	har	i	2016	lykkedes	med	at	skaffe	6	Guld	sponsorer,	9	Sølv	sponsorer,	8	Bronze	sponsorer	samt	et	
par	mindre	sponsorer	så	vi	pt	har	25	sponsorer	som	støtter	FC	Lejre	enten	med	penge	eller	med	andre	
ydelser	som	frugt,	mad,	vin,	avisomtale.	Det	er	en	uvurderlig	støtte	vi	får	fra	disse	firmaer	og	personer	
som	gør	en	forskel	for	alle	de	medlemmer	vi	har	i	klubben	fra	5	år	til	langt	op	i	70erne.		

	
Sponsorerne	kan	findes	via	af	vores	hjemmeside:	http://www.fclejre.dk/sponsor/sponsor-siden/		

	
Støtten	i	2016	er	blevet	endnu	mere	essentiel	da	vi	oplevede	en	svigtende	omsætning	på	festivalen	og	
da	det	er	meget	usikkert	hvad	fremtiden	bringer	på	dette	område,	som	har	været	det	økonomiske	
fundament	i	FC	Lejre	i	mange	år.	Sponsorater	er	derfor	det	ekstra	økonomiske	ben	som	klubben	skal	
støtte	på	i	fremtiden.	
	
Der	har	igennem	2016	været	arrangeret	forskellige	events	for	vores	sponsorer	som	øl	og	pølser	til	vores	
hjemmekampe	for	Sjællandsserieholdet.	FORNEMT BESØG	på	Roskilde	festivalen	da	nogle af FC 
Lejres sponsorer kom forbi GIANT. CP blik, Pierres Catering og Companized kiggede ind og fik en 
lille historie om hvordan boden her fungerer, hvad vi producerer og hvordan vi skaber overskud. En 
lille rundvisning på festival pladsen blev det også til. Og så sluttede vi naturligvis af med at smage på 
varerne. Til sidst skal den	altoverskyggeende	kæmpe	succes	med	vores	Vinsmagningsarrangement	i	
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Felix	den	8.	april	2016	naturligvis	nævnes.	Her	var	Sponsorudvalget	vært	for	100	festglade	mennesker	
som	smagte	på	fantastisk	vine	fra	Otto	Suenson	og	sortfods	skinke	fra	Mads´	catering	samt	musik	fra	
vores	2	nye	venner	af	FC	Lejre	Jan	og	Simon.	Succesen	gentages	naturligvis	i	2017	så	SÆT	ET	KÆMPE	
KRYDS	FREDAG	DEN.	16	JUNI	2017	kl.	19.00	(billetterne	kommer	snart	i	salg	og	man	skal	nok	være	
hurtig	i	år)	.	
En	opfordring	fra	sponsorudvalget:		
Støt	vores	sponsorer	de	støtter	os	så	vi	kan	lave	endnu	mere	FRIRUM,	FÆLLESSKAB	og	FODBOLD	
	
De	bedste	sponsorhilsener	
Anders		

						

	

 
Vores	nye	musikvenner	Simon	og	Jan	

Velkommen	til	Elindco	som	ny	Guldsponsor		
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Fodboldaktier 
Vores populære fodboldaktier gjorde det igen godt vi nåede vores målsætning.  

 
Klubhuset i Osted 
Det var 9.gang i 2016, at fodbold selv stod for biksen i klubhuset. Dette havde aldrig været 
muligt uden den store indsats fra Kaj Jensen og George Fellmann. De sørger for at få biksen 
til at fungere og holde åbent, når der har været kampe i Osted. For at dette kan fortsætte 
skal vi bruge flere frivillige hænder og holdene skal naturligvis bakke op om biksen og købe 
deres forplejning her. Vi ser frem til et fortsat godt samarbejde i 2017, selvom det bliver 
vanskeligere og vanskeligere at få hænder til at bruge et par timer hver aften og i 
særdeleshed lørdage fra kl. 9 til 18.00. 

Kunstgræsbanen Osted 

Det skal sker i år ! 

 

6. Bestyrelsens arbejde 

Det er jo som bekendt 9 år, at vi afholder generalforsamling samme aften for Lejre IF og 
Osted IF.  
 
Et af bestyrelsens mål for 2017 er - som de forrige år - at få aktiveret flere frivillige til at 
hjælpe til med de forskellige praktiske gøremål, vi har i klubben. Jo flere, der vil være med, 
des bedre klub har vi. Der er sket en del i 2016: 

• F.eks. har vi fået engageret flere af de ældre spillere som hjælpetrænere i de yngre 
årgange.  

• Torben Larsen blev fortsat materialeansvarlig. En fantastisk ildsjæl til denne post. 
Tak til Torben. Der er stadigvæk fuldstændigt styr på materialerne i klubben. Dvs. 
mål, net, bolde, tøjindkøb mv.  

Tak til alle frivillige ledere under klubben - igen i år 2016 - et enormt arbejde I har lagt for 
breddeidrætten i Lejre og Osted for at sikre at vores unge har det sjovt med at gå til 
fodbold i FC Lejre. Endnu engang skal det understreges at vores fodboldklubs eksistens er 
baseret på frivilligt engagement og en god opbakning fra erhvervslivet og Lejre kommune.  


